
 
 

 

Dagsorden til ordinært skolebestyrelsesmøde, tirsdag den 21. marts 2023 kl. 18:00- 

21:00 på skoletorvet på afdeling Karrebækvej.  

 

Deltagere: 
Jesper Brink, Mette Restrup, Nermin Hodzic, Hans Andersen, Kim Rydahl, Jakob 
Ringstrømm Nielsen, Jakob Nordman Larsen, Martin Fritzen, Martin B. Seigan, Maja 
Brøchner Martensen, Sharmilla Santhirasegaram, Morten Jannik Frandsen 
Vestergaard, Christina Odsgaard Olsen, Julie Hedegaard, Rose Berit Jørgensen, Lise-
Lotte Fallenius Rasmussen, Camilla Mikkelsen 
 

 

Elevrepræsentanter: 
Herlufsholmvej: Mikkel 9B 
Karrebækvej: Maja 9N 
Sandved: Anna 6H 
Karrebæk: Benjamin 6K 
Hyllinge: August 5H 
Fuglebjerg: Anders 8Z 

 

Fraværende med afbud: Sharmilla Santhirasegaram, Martin Fritzen, Jakob Nordman 
Larsen, Nermin Hodzic, Julie Hedegaard, Anna 6H, Maja 9N, August 5H 

 

Gæster: ledere fra ydre skole: Christine Felbo, Dian Sørensen, Mai-Britt Andreasen,   
Ligeledes Michael Ringsmose på sag 66 
 
 

 

 



 
 

Sag nr. 65 – orientering og drøftelse 
Nyt fra eleverne 
 
 

Karrebæk: 
Ikke noget nyt. 
 
Herlufsholmvej:  
Tak fordi vandautomaterne blev åbnet. 
Tak fordi der kigges på dørene. 
Elevrådet spørger til baggrunden for at 
nogle lokaler har fået ventilation og andre 
ikke. Førte til en snak omkring udluftning 
og jakker i klasselokaler. 
Ligeledes drøftelse om Team Ejendomme. 
 
Fuglebjerg: 
Eksempel på samarbejde mellem 4. og 8. 
kl. til en fællessamling. 
 

Sag nr. 66 – orientering, drøftelse og 
beslutning om skolebestyrelsesvalg 
 

• MR orienterer om forslag til tids- og 
køreplan for skolebestyrelsesvalg, der 
godkendes med eventuelle ændringer 

• Ledelsesansvarlig og bestyrelsesmedlem 
til valgbestyrelserne i Midt og Vest  

• Hvordan promoverer vi valgene – skal vi 
have lavet en video som i 2022 eller 
andet? 

 
Bilag 

Michael Ringsmose orienterede om 
rammer og planer 
 
Bestyrelsesperioden er august 2023 – juli 
2027. Der skal vælges minimum én 
forældrerepræsentant fra hver matrikel 
og minimum 7 forældre i alt. 
 
VALGMØDET – mandag d. 15. maj (Indre 
skole): Valgbestyrelsen indbyder til et 
møde med orientering om de regler, der 
gælder for valget, og hvor de kandidater, 
der ønsker at blive valgt til 
skolebestyrelsen officielt stiller op. 
Mette og Martin deltager som 
repræsentanter for eksisterende. 
 
Ydre skole – der skal findes en dato for  
 
PRÆSENTATION af KANDIDATER fredag d. 
26. maj: Forældre, som ønsker at opstille 
til valget, opfordres til at skrive en kort 
præsentation, hvor man fortæller lidt om, 
hvem man er, og hvorfor man ønsker at 
blive valgt til skolebestyrelsen. 
 
Fredag d. 15. juni opgøres valgresultatet 
og valgbestyrelsen underretter de valgte 
og byrådet via CDS. Skolen bekendtgør 



 
 

valgresultatet på skolens hjemmeside. 
Fristen for klager over valget udløber d. 
25. juni 
 
Proces blev godkendt 
 
Vi filmer nogle videoer med opfordringer 

Sag nr. 67 – orientering fra skolens ledelse 

• BUU – referat fra seneste møde 

• BUUs beslutning vedrørende 
styrelsesvedtægten 

• Betydning for forretningsorden 

• Ledelse 

• Evt. 
 

Der overføres i CDS lidt 
uddannelsesmidler til kommende skoleår 
 
Angående den nye specialskole. Der vil 
forventeligt gå 100-110 elever på den nye 
specialskole i år 1. 
 
Der er tre af de nye skoler, der ikke har en 
specialleder (herunder indre Lille 
Næstved).  
Som udgangspunkt skal de eksisterende 
specialtilbud forblive med de eksisterende 
medarbejdere og normeringer. 
 
Bestyrelsen spurgte ind til forskellige 
punkter angående det nye specialområde 
 
Forretningsorden er påvirket en del af de 
nye styrelsesvedtægter. 
 
Det er ikke et krav at der skal oprettes 
forældreråd på hver afdeling.  
 
Torben orienterede om at Christine Felbo 
er ny skoleleder. 
Hun præsenterede efterfølgende den nye 
ledelse. 
Der er slået en lederstilling op til den 
vakante i Hyllinge. 

Sag nr. 68 – orientering om status på 
skoleårets planlægning på to skoler 

• De besluttede tildelingsmodeller 

• Status på budget 

• Personalesituationen 

• Tidsplan for fag- og opgavefordeling 

• Evt. 
 

Vi er fortsat en stor skole et par måneder 
endnu. Planlægningsmøder er dog opdelt 
i de nye skoler. 
 
Det er Ulla Lillegaard som administrativ 
leder, der står for begge 
normeringsberegninger. Dian Sørensen 
sidder med, da han fremadrettet skal 
sidde med området. 
 



 
 

Anne Jacobsen (pensioneret 
viceskoleleder) er igen i år hentet ind til at 
hjælpe – det var hun også sidste skoleår i 
foråret. 
 
De resterende midler 860.000,- fra 
Fuglebjerg-puljen. (Løkke-midlerne). 
Skolen har fået mundtligt tilsagn om at 
alle i Næstved Kommune har forstået at 
disse midler er særlige og ikke indgår i de 
almindelige regler for overførsel. 
 
I disse uger er der mulighed for alle 
lærere i Næstved Kommune at de kan 
søge om frivillige overflytninger til andre 
skoler (hvis denne har ledige stillinger) 
 
Som udgangspunkt er der en ledig lærer i 
den ydre skole 
På den indre skole skal der foregå en 
intern omrokering mellem de tre 
afdelinger. 
 
I forhold til de interne planer for 
skoleårets planlægning så tilstræber vi 
videst muligt at følge disse, så vi kan 
afslutte alle planlægninger til tiden. 
 
Vi drøftede også muligheden for 
pædagogisk samarbejde mellem de to nye 
skoler. 
 
Førte til en drøftelse omkring muligheden 
for at de to nye bestyrelser 

Sag nr. 69 – forberedelse af principper til de to 
nye skoler 
Evaluering og drøftelse af behov for justering 
Skolebestyrelsens principper | lns 

https://lns.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-
principper 
 

• Princip for klasseombrydning 

• Princip for klassernes samarbejde på 
tværs af matrikler 

Hjemmefra havde bestyrelsen læst de 
eksisterende principper og forberedt evt. 
ændringsforslag 
 
Fem principper blev tilrettet på mødet 
 
”Princip for skolens arbejde med 
elevernes udvikling i skolens faglige og 
sociale fællesskaber” skal der kigges 
yderligere på. 
 
 

https://lns.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-principper
https://lns.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-principper
https://lns.aula.dk/skolebestyrelsen/skolebestyrelsens-principper


 
 

 

• Princip for klasseråd 

• Princip for opgavernes fordeling – 
fagfordeling 

• Princip for skoledagens organisering 

• Princip for skolens arbejde med 
elevernes udvikling i skolens faglige og 
sociale fællesskaber 

 

Den eksisterende skolebestyrelse 
opfordrer de to nye bestyrelser til at 
drøfte hvordan alle forældre inddrages i 
skolens liv. Kan fx være i et selvstændigt 
princip eller som en del af 
forretningsorden. 
 
Husk at vi skal have mål og værdihæftet 
på. 

Sag nr. 70 
Orienterings – og efterretningssager fra  

a) formanden,  
b) kontaktpersoner  
c) ledelsen  

 

 

Sag nr. 71 
Sager til dagsorden til kommende møder. 
 

Princip for meddelelsesbogen  
”Princip for orientering af hjemmet om 
elevernes udbytte af undervisningen.” 
 
Sag 60 – Forretningsorden. 
 
Muligvis godkendelse af valgfag 9. årgang. 
 
Husk at vi skal have mål og værdihæftet 
på. 
Vi opfordrer de to nye bestyrelser til at 
godkende de eksisterende Mål og værdier 
midlertidigt. Disse kan værende gældende 
frem til de nye bestyrelser har haft en 
større og grundigere drøftelse 
skal vi helt konkret drøfte hvordan vi ”har 
noget” at dele ud til nye elever ved 
skolestart i august 

Sag nr. 72 
Eventuelt 
 

 

Sag nr. 73 
Personalesager 

•  

 
  


